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VOORAF 

Al zijn we als stichting Kwaliteitsteam Buytenpark niet verplicht een jaarverslag te 

publiceren, we doen het steeds wel. En wel om even terug te kijken op het afgelopen 

jaar. We noemen dat trouwens geen jaarverslag maar altijd bescheiden een 

jaarbericht. 

Wat 2022 betreft zag het er lange tijd naar uit dat er weinig groot nieuws te melden 

was over het Buytenpark. Totdat het Zoetermeerse college van B&W op dinsdag 20 

december 2022 - op de kop af 12 dagen voor de jaarwisseling - besloot akkoord te 

gaan met een haalbaarheidsonderzoek naar uitbreiding van SnowWorld met onder 

meer een hotel en een kabelbaan. Een moment dat verderop in dit jaarbericht 

uitgebreid wordt belicht. Inclusief de eerste reactie op dit besluit van ons als 

Kwaliteitsteam, met een brief aan het college de datum donderdag 22 december 

2022. 

Maar er waren eerder dit jaar voor ons - als hoeder van de natuur in het Buytenpark - 

ook nog wel twee andere momenten de moeite waard nog eens op terug te blikken: 

- 23 maart 2022 de publicatie door de Raad voor de Leefomgeving en 

infrastructuur (Rli) van de adviesnota ‘Natuurinclusief Nederland’ en 

- acht dagen later, 31 maart 2022, de publicatie door Vogelbescherming 

Nederland van het rapport ‘Verstoring van vogels door recreatie’. 

Twee stukken die waarschijnlijk ten onrechte tot nog toe wat weinig aandacht hebben 

gekregen. Maar met belangrijke stellingen die zonder meer opgaan voor het 

Buytenpark en die we dus ook in de toekomst zullen gebruiken: 

 

Zo is bijzonder waardevol de conclusie van de Rli dat “in ons land sprake is van een 

biodiversiteitscrisis, die even groot is als de klimaatcrisis, en daarmee samenhangt. 

Het natuurbeleid verdient dan ook meer prioriteit op de politieke agenda.” 

De raad roept in dit verband op, de teruggang van natuur te keren en te zorgen voor 

herstel. Met de toevoeging: “Dat lukt alleen als de overheid inzet op de 

totstandkoming van natuur overal en voor iedereen.” 
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De belangrijkste aanbevelingen van de Raad voor de leefomgeving en infrastructuur 

luiden: 

o Ook buiten de ‘beschermde natuurgebieden’ moet werk worden gemaakt van 

natuur- en biodiversiteitsherstel. 

o Weeg natuurwaarden volwaardig bij economische en politieke besluitvorming. 

“Natuur vormt een bestaansvoorwaarde voor de mens. Om natuurlijke 

hulpbronnen en daarmee verbonden ecosysteemdiensten op de lange termijn 

beschikbaar te houden, moeten de oorzaken van natuurverlies worden 

aangepakt en activiteiten met een positief effect op de natuur worden 

gestimuleerd.” 

o Werk aan een natuurinclusief Nederland, met natuur overal en voor iedereen. 

Een Nederland waarin het natuurbeleid een vanzelfsprekend en integraal 

onderdeel vormt van het overige beleid en van daarmee samenhangende 

politieke besluiten. 

Duidelijk zal zijn dat deze raad een strijdigheid constateert tussen de waarde van 

natuur en de ontwikkeling van recreatie. En dat is iets dat we graag ook voor het 

Buytenpark willen uitdragen.  

 

Temeer omdat het rapport van Vogelbescherming Nederland met de veelzeggende 

titel ‘Verstoring van vogels door recreatie’ die toenemende hinder van recreatie nog 

eens onderstreept met uitspraken als:   

o Met het stijgende aantal mensen in het kleine Nederland, neemt de 

recreatiedruk in onze natuurgebieden gestaag toe. (…) Studies maken 

duidelijk dat recreatie in zijn huidige vorm op grote schaal grote negatieve 

effecten heeft op soortsamenstelling, verspreiding en aantallen van 

Nederlandse vogels. Dit kan beheerders inzichten geven om effectieve 

maatregelen te treffen om recreatie in goede banen te leiden, en zo effecten 

op vogels te beperken. 

o Met de toenemende recreatiedruk neemt (…) de noodzaak toe om recreatie 

op zo’n manier te sturen dat de impact op de natuur zo klein mogelijk blijft. 

Dit rapport bevat onder meer een pleidooi voor het aanhouden van bufferzones 

als het gaat om bescherming van vogels.  

 

Een hotel in het Buytenpark en een kabelbaan liggen dan niet echt voor de hand. 
 

Leon van den Berg (voorzitter), 16 augustus 2023 
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KWALITEITSBEWAKING BUYTENPARK BLIJFT NODIG  

Het bestuur van de Stichting Kwaliteitsteam Buytenpark heeft zich in de loop van het 

jubileumjaar 2022 - opgericht immers op 5 januari 2012 - hardop de vraag gesteld of het nog 

wel zin heeft de stichting te laten voortbestaan. Of er misschien nog wel iets nuttigs te 

bereiken valt. 

Totdat we er tegen het eind van het jaar achter kwamen dat binnen het gemeentebestuur 

van Zoetermeer binnenskamers nieuwe plannen van SnowWorld werden besproken. Toen 

was het antwoord meteen weer eens erg duidelijk: de bewaking van de natuurwaarden van 

het Buytenpark blijft nog steeds hard nodig. En als wij dat niet doen als Kwaliteitsteam 

Buytenpark, wie doet het dan wel? 

Want wat bleek? SnowWorld heeft met een zogeheten Masterplan SnowWorld Zoetermeer 

het gemeentebestuur gevraagd groen licht te geven voor onder meer een hotel,  

  

                                                                                                              uit het Masterplan SnowWorld  Zoetermeer 

een kabelbaan naar Adventure Valley  – voorheen 

AyersRock – en een buitenspeelvoorziening met 

aangrenzend terras.  

Allemaal zaken die niet mogen volgens de huidige 

planologische regels, vastgelegd in 

bestemmingsplannen voor dit gebied. Maar toch wil het 

gemeentebestuur serieus laten onderzoeken of dit 

haalbaar te maken is. En de eventuele 

randvoorwaarden hiervoor te bepalen.   
                foto zipline SnowWorld  Landgraaf                                                                                                     

Voor het Kwaliteitsteam Buytenpark reden de alarmvlag te hijsen. Opnieuw voor SnowWorld, 

want de uitbreidingswensen van het skiconcern hoorden we bepaald niet voor het eerst. Al in 

de loop van 2003, inmiddels zo’n 20 jaar geleden, lanceerde SnowWorld  het plan om uit te 

breiden toen met een “nieuwe skibaan, een kinderland met een kleine schaatsbaan en een 

kleine springschans en een hotel met 400 bedden”. 
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Natuur die waard is te beschermen 

Onze stellingname is in al die jaren niet veranderd. Het gaat ons vooral om de natuur in het 

Buytenpark, waard om te beschermen. Al ruimschoots ontstaan vóór de komst van 

SnowWorld, in het laatste kwart van de 20e eeuw. Daarbij heeft de gemeente onder meer 

gebruik gemaakt van een veilige en natuurlijke afdekking van het vroegere puinstortterrein. 

Met de bedoeling zodoende “een aansluiting te scheppen met enerzijds het woongebied 

Buytenwegh anderzijds de groengebieden Nieuwe Driemanspolder en de Meerpolder”, zoals 

dat indertijd door het gemeentebestuur is geformuleerd. 

Het grootste deel van het Buytenpark heeft daardoor nu de kwalificatie van natuurstergebied 

en kenmerkt zich door ruigtevegetatie. Er grazen Galloway-runderen, Exmoor-pony’s en 

Drentse heideschapen. Er zijn cirkelvormige houtrillen aangelegd waarbinnen dichte 

bosschages van meidoorn, vlier, sleedoorn en braamstruiken zijn ontstaan die schuil- en 

broedplaatsen zijn voor diverse vogelsoorten.  

Steeds meer is duidelijk geworden dat het gebied hiermee al zeer waardevol is voor de 

natuur, ook al omdat er vele vogelsoorten voorkomen die op andere plaatsen niet of 

nauwelijks te vinden zijn. Bijzonder is ook dat het Buytenpark ligt in een groene corridor 

waardoor trekvogels juist over dit gebied trekken en het park gebruiken als rustpunt. Ook 

voor vleermuizen en andere kleine zoogdieren is het een waardevol gebied.  

Over de heuvels van het Buytenpark ligt een netwerk van wandelpaden. Vanaf de heuvels 

krijgen wandelaars een weids uitzicht over de weilanden, waterpartijen en de stad. 

Groenblauwe Slinger 

Het park is onderdeel van de zogeheten Groenblauwe Slinger en als zodanig onderdeel van 

het Groene Hart. De bedoeling van de Groenblauwe Slinger is om, zoals de provincie stelt, 

“in een S-vormige open ruimte tussen de steden rond Den Haag en Rotterdam doorlopende 

natuur- en recreatiegebieden aan te leggen”. Aldus dient het Buytenpark een hoogwaardig 

recreatief doel. 

In het verleden heeft het Kwaliteitsteam Buytenpark mede hierom het gemeentebestuur 

meermalen kenbaar gemaakt uitbreiding van activiteiten door SnowWorld ongewenst te 

verklaren. Bij herhaling hebben we er ook al op gewezen dat niet voor niets een 

hotelvoorziening in het Buytenpark volgens het bestemmingsplan zonder meer niet is 

toegestaan en bouw aan strikte hoogte-eisen is gebonden.  

‘Aantasting karakter Buytenpark ontoelaatbaar’ 

 Er is volgens ons geen enkele aanleiding van die randvoorwaarden in de nu geldende 

bestemmingsplannen af te wijken. Vandaar dat we op de valreep van het jaar 2022, namelijk 

op de 22e december 2022, het college van B&W in een brief hebben geschreven dat naar 

ons oordeel de nu voorliggende plannen een nieuwe aantasting betekenen van het karakter 

van het Buytenpark. Want dat die plannen vrijwel zeker ten koste gaan van de natuur en de 

rust. En dat we dat ontoelaatbaar vinden. 

In die brief hebben we het college om te beginnen trouwens een compliment gemaakt. En 

wel vooral omdat het ons zeer verheugt dat het college in een brief aan omwonenden 

meteen heeft laten blijken zich ervan bewust te zijn, dat wat SnowWorld wil, niet 

realiseerbaar is binnen de bestaande regels. Daarover verschillen wij dus absoluut niet van 

mening. “In de tweede plaats treft het ons aangenaam dat u ten aanzien van het verzoek van 
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SnowWorld tot uitbreiding en modernisering niet zomaar en meteen tot een beslissing wilt 

komen. U schrijft dat u eerst de belangen van SnowWorld tegen verschillende andere 

belangen wilt afwegen. Ook die visie waarderen wij zeer”, aldus onze brief. Ook zijn wij er blij 

over dat de gemeente daarvoor ruim de tijd wil nemen. “U heeft het over een 

haalbaarheidsonderzoek dat ongeveer een jaar kan duren, inclusief uitgebreide afstemming 

met de buurt en andere betrokkenen.” 

We hebben er wel bij gezegd dat zo’n onderzoek wat ons betreft eigenlijk niet zo erg zinvol 

lijkt. “We zullen er zeker aan deelnemen, maar de uitkomsten staan natuurlijk nu al min of 

meer vast.”  Waaraan we hebben toegevoegd dat er volgens ons beter kan worden gezocht 

naar mogelijkheden “SnowWorld te verplaatsen, bijvoorbeeld naar Bleizo-West.”  

Nogmaals zij gezegd dat de ideeën van SnowWorld niet bepaald uit de lucht kwamen vallen. 

Nog vlak vóór dit verslagjaar - op 31 december 2021 - kwam de regionale krant AD/HC met 

een anderhalve pagina groot artikel over SnowWorld. Daarin veel aandacht voor het plan om 

te komen tot een ruimere samenwerking tussen SnowWorld en Ayers Rock, die sinds kort 

behoren tot het zelfde concern. Algemeen directeur - oftewel Chief Executive Officer (CEO) – 

Wim Hubrechtsen meldde in dat artikel vooral buiten de wintertijd meer activiteiten samen te 

willen doen. Bijvoorbeeld “outdoor-klimmen, boogschieten en mountainbiken”. En hij voegde 

er toen al aan toe, graag een zogeheten zipline te willen tussen de buitentrap van 

SnowWorld en Ayers Rock en een hotel bij SnowWorld.  

Op een oude vuilnisbelt?  

In die krant en op de eigen website stond SnowWorld apart stil bij het feit dat de vestiging in 

Zoetermeer inmiddels een kwart eeuw bestaat. Begonnen “op een oude vuilnisbelt”, volgens  

AD/HC. Met de toevoeging: “Grondlegger Koos Hendriks maakte van iets vies en lelijks, iets 

fraais en nuttigs”.  

 

Een hardnekkig misverstand. Aan de oostkant van de wijk Buytenwegh heeft zich nooit een 

vuilnisbelt bevonden. SnowWorld is gebouwd op een van de daar tussen 1980 en 1995 

tijdelijk voorziene puinstortheuvels, tot een maximum door de provincie voorgeschreven 

hoogte. In 1995 is het laatste deel van het puin gestort en afgedekt, zodat daar vervolgens 

als vanzelf natuur kon ontstaan. Op een deel van die plek is toen SnowWorld gevestigd. 

Kortom: het is ons in het jaar 2022 opnieuw duidelijk geworden dat het nodig is 

ontwikkelingen die het Buytenpark betreffen op de voet te volgen.  

Ook nog een Fietsklim 

Want er is ook nog het idee om naast SnowWorld te voorzien in een ongeveer net zo hoge 

kunstmatige bergklim voor fietsers.  

 

 
Foto van de website van Stichting Fietsklim 
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Langs wat omwegen zijn we er achter gekomen dat de hiertoe opgerichte Stichting Fietsklim 

Zoetermeer voor het uitwerken van haar initiatief in het Buytenpark nota bene subsidie heeft 

gekregen die indirect door de gemeente Zoetermeer is betaald, en wel via het Sportakkoord 

Zoetermeer.  

 

Het idee van de Stichting Fietsklim is een klimmend pad te realiseren van heen en terug 1,5 

km voor sportende fietsers. Iets wat we geheel niet zien zitten. Het Kwaliteitsteam 

Buytenpark heeft zich daarom in het afgelopen jaar bij het college van B&W uitgesproken 

tegen dit plan.  

 

Hierbij zijn we gesteund door de Algemene Vereniging voor natuurbescherming voor ’s-

Gravenhage en omstreken (AVN), de Tuinvereniging Seghwaert, de Tuinvereniging Noord-

West, de Vogel- en Natuur Vereniging Zoetermeer (VNVZ) – voorheen Vogelwerkgroep 

Zoetermeer (VWZ) –, het IVN Instituut voor natuureducatie en duurzaamheid plus de 

omwonenden van het Buytenpark.  

 

De voornaamste bezwaren: zo’n Fietsklim-project gaat ten koste van de natuur in het 

Buytenpark, verstoort de rust in dit gebied en is in vorm en karakter in strijd met de nu 

geldende regels van het Bestemmingsplan Buytenpark. We hebben het college van B&W 

gevraagd tegenwicht te geven. Naar ons oordeel moet snel duidelijk worden dat er voor het 

door de Stichting Fietsklim beoogde nieuwe sportieve element in het Buytenpark geen plek 

is.  

 

Uit de reactie van het college is af te leiden dat ook het gemeentebestuur ervan uitgaat dat 

iets nieuws in het Buytenpark alleen mogelijk is bij wijziging van de nu bestaande 

bestemmingsplannen. Maar zo’n wijziging sluit het college niet op voorhand uit. Citaat: “Het 

is niet uitzonderlijk dat initiatieven in strijd kunnen zijn met de geldende ruimtelijke regels. 

Nieuwe ontwikkelingen of kansen kunnen bij grote meerwaarde leiden tot nieuwe afwegingen 

en aanpassing van het bestemmingsplan”. Al voegt het college er wel meteen aan toe: “We 

willen hierbij aangeven dat de gemeente op dit moment niet besloten heeft om mee te 

werken aan wijziging van het bestemmingsplan.” 

 

We hebben hierover ook contact opgenomen met de Stichting Fietsklim zelf. Die bleek er in 

eerste aanleg best over te willen praten. Zelfs leek het er even op dat het plan zou worden 

aangepast zodanig dat de klimvoorziening beperkt zou blijven tot het noord-oostelijke 

parkeerterrein van SnowWorld. Maar die gedachte heeft de Stichting Fietsklim daarna weer 

snel laten vallen.  

 

Verzet  

Sindsdien is het verzet tegen het fietsklim-idee alleen nog maar gegroeid. Zo hebben 

ongeveer 550 Zoetermeerders een digitale petitie ondertekend van een Buytenwegh- 

bewoonster tegen dit plan. En bij een in maart 2022 gehouden internetenquête onder de 

leden van de Vogel- en Natuur Vereniging Zoetermeer (VNVZ) spraken 49 van hen zich uit 

tegen het fietsklimplan, 1 vóór en hadden er 2 geen mening.  Bij de tegenargumenten 

stonden: “De natuur, die we toch al weinig hebben, wordt zo gestoord. (…) Er zijn al genoeg 

fietspaden in de buurt dus hoeft dat niet in dit natuurgebied. (…) Wil je het gebied zien dan 

kan dat te voet. (…) Het heeft een aanzuigende werking voor fietsers die er eens lekker 
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tegenaan willen gaan. (…) De natuur en wandelaars zijn de dupe om maar niet te spreken 

van de omwonenden.(…) Een stompzinnig prestigeproject, gedreven door buitenstaanders.” 

 

Ook dit idee is voor de Stichting Kwaliteitsteam Buytenpark reden op haar qui-vive te blijven 

en vooral vaak aan de bel te trekken bij die besturende instanties.  Zo hebben we afgelopen 

jaar alle 13 nieuwe raadsfracties van Zoetermeer direct na de verkiezing van de nieuwe 

gemeenteraden snel een e-mail gestuurd. Met daarin de oproep te zorgen voor extra 

bescherming van het Buytenpark, in het bijzonder van de natuur.  

 

In die mail deed ons team het dringende verzoek voor de komende raadsperiode een 

beleidsvoornemen vast te leggen als: “Zoetermeer heeft een unieke natuurgordel aan de 

buitenranden: met de klok mee het Balijbos, het Westerpark, de Nieuwe Driemanspolder, het 

Buytenpark, de Meerpolder, het Noord Aa-gebied, het Bentwoud en het Van Tuyllpark. Voor 

die gebieden is het van belang te inventariseren in hoeverre ze mede bruikbaar zijn en 

blijven voor uiteenlopende recreatieve doeleinden. Daarbij in acht nemend dat de parken 

rondom Zoetermeer van belang zijn in het kader van de biodiversiteit en een bijzondere rol 

vervullen voor extensieve recreatie door wandelaars en fietsers. Waar mogelijk moet worden 

geprobeerd de natuurlijke elementen en de rust in die parken te versterken en te 

beschermen, ook door handhaving van de daaraan gestelde regels”.  

 

Want intussen steekt het ons steeds meer dat vanuit de verre omtrek letterlijk en figuurlijk het 

beeld wordt bepaald door SnowWorld. Er hoeft toch geen twijfel over te bestaan dat 

SnowWorld niet echt past in de skyline van Zoetermeer? 

 

Meer op ons actielijstje 

En op ons actielijstje stond en staat verder trouwens onder meer nog 

- Een natuurlijke aankleding van SnowWorld vooral langs de derde baan. De 

gemeenteraad van Zoetermeer sprak zich in 2009 uit voor zo’n aankleding van 

SnowWorld, in het bijzonder aan de noordkant, de kant van de derde baan, zodat het 

skicomplex beter zou gaan passen in het Buytenpark. Het is er nooit van gekomen; 

- maatregelen tegen mountainbikers in het noordelijk natuurdeel van het Buytenpark; 

- een openbaar beweegperk in het sportdeel van het Buytenpark. 

 

Ook die verlangens hebben we in het jaar 2022 geregeld overgebracht aan de 

gemeentebestuurders.  

 

Wat het beweegperk betreft hebben we er kennis van genomen, dat het nieuwe college van 

B&W aan de gemeenteraad heeft laten weten enkele tonnen te willen reserveren voor wat 

heet ‘buitengymplekken’. Het college wil uitgaan van zes locaties in Zoetermeer en een 

totaal investeringsbedrag van € 360.000,-. We hebben het Buytenpark direct aangemeld als 

mogelijke locatie. Want tegen het eind van het jaar maakte de hondenschool bekend te 

verdwijnen en ontstaat er dus extra ruimte binnen het gebied van de sportvelden.  
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SPIL VAN OVERLEGPLATFORM BUYTENPARK 

Het Kwaliteitsteam Buytenpark heeft in de loop der tijd van veel organisaties erkenning 

gekregen en daardoor een waardevolle functie in Zoetermeer verworven. Al was het maar 

omdat het team ook de coördinerende spil is geworden van het Overlegplatform Buytenpark.  

 

In dat platform werken meer dan 20 vertegenwoordigers samen van inmiddels alle 

grootgebruikers van het Buytenpark - geen één uitgezonderd – plus ruim een handvol 

ambtenaren van bij het Buytenpark betrokken gemeentelijke diensten. Met als voornaamste 

oogmerk, elkaar te informeren over plannen, activiteiten en ideeën, inzichten te delen, te 

communiceren, zoveel mogelijk met elkaar rekening te houden, en waar mogelijk afspraken 

te maken. Dit mede met de gedachte dat waar we een gezamenlijk belang hebben, we 

samen sterk kunnen zijn.  

 

De partners in het Overlegplatform Buytenpark hebben unaniem het Kwaliteitsteam 

Buytenpark als hun coördinator aangewezen. In die rol geven we alles aan onze partners 

door wat ook maar enigszins de moeite waard is om door te geven. Over evenementen en 

andere gebeurtenissen in het park. Maatregelen in verband met corona. Maar ook waar wel 

en waar niet van tevoren een vergunning voor nodig is. Afgelopen jaar hebben we met al dat 

soort zaken 21 nieuwsbrieven gevuld. 

 

Mountainbikeroute  

Bijzondere aandacht daarin was er voor het onderhoud aan de mountainbikeroute die door 

het zuidelijk deel van het Buytenpark loopt. Daarbij onder meer voorzien van enige tientallen 

routebordjes. “Niet alleen nuttig voor de mountainbikers zelf, maar zeker ook voor 

medegebruikers van het Buytenpark”, aldus de gemeentelijke begeleider van het project 

Heleen Tiemensma. “Die routebordjes bevorderen de veiligheid en gebruikersvriendelijkheid 

voor iedereen. Ze maken de rijrichting duidelijk en geven van verschillende routedelen de 

moeilijkheidsgraad aan. Daarbij kan het helpen dat niet zomaar van de route wordt 

afgeweken, waardoor de natuurlijke omgeving beter wordt ontzien.”  

 

Feitelijk zijn er nu binnen dit concept verschillende routes mogelijk, waarvan het meest 

westelijke deel het moeilijkst is, voor de geoefende mountainbiker dus. De hoofdroute heeft 

een totale lengte van 5,7 km en gaat over drie heuvels. De eerste heuvel kent ook een 

kinderroute van 1,3 km.  

 

Belangrijkste onderdeel van de opknapbeurt was dat het hele traject ‘semiverhard’ is 

gemaakt door het te voorzien van betongranulaat, een duurzame menging van gekraakt 

betonpuin, dat bij sloop van wegen en gebouwen is overgebleven. Dat puin is daarna 

gezeefd om er de vervuiling uit te halen.  

 

In de nieuwsbrieven van het Overlegplatform was er ook speciale aandacht voor de 

mountainbikewedstrijden in het kader van de World Police & Fire Games (WPFG), juli 2022. 

Waarna we als platform afscheid hebben genomen van de organiserende Wieler Promotie 

het Groene Hart.  

 



 

 
9 

 

Die organisatie is vanaf het begin af aan partner geweest in het Overlegplatform Buytenpark. 

Maar onder leiding van Martin Pieterse was deze stichting in het laatste weekend van juli 

voor het laatst actief  in het Buytenpark. Hij heeft om die reden zijn rol in ons platform 

opgezegd . Zijn laatste karwei, de WPFG, beschouwde Martin als een kroon op zijn werk. In 

de nieuwsbrief van het Overlegplatform Buytenpark was daarover te lezen dat hij ons mailde: 

“Het was een geweldige ervaring om op wereldniveau te morgen werken”. Hij wenste ons 

tenslotte veel succes met onze bemoeienis met het Buytenpark en sloot af met de melding: 

“Dank voor de uitstekende samenwerking de afgelopen jaren.” 

 

Een waardering voor een manier van werken die niet alleen gebruikers van het Buytenpark is 

opgevallen. Die van de naburige Nieuwe Driemanspolder (N3MP) hebben mogelijk met een 

schuin oog gekeken naar hoe het er bij ons aan toegaat. Want tijdens een 

kennismakingsbijeenkomst op 12 april 2022 in die polder is gesproken over het in het leven 

roepen van een vergelijkbaar gebruikersoverleg.  

 

 

 
 Intussen wordt vanuit de verre omtrek het beeld mee bepaald door SnowWorld. (Foto Thea Smit) 
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WAT WE VERDER ZOAL HEBBEN GEDAAN  
Bij onze overige activiteiten in 2022 valt nog te noteren: 

- Op ons aandringen is het parkhoekje waar een jaar geleden illegaal is geprobeerd 

een nieuw freestyle-BMX-parcours aan te leggen - achter de sloot van het echte 

BMX-terrein en naast het voetpad naar SnowWorld – op last van de gemeente 

geëgaliseerd. 

- Met het oog op de gemeenteraadsverkiezingen van 16 maart 2022 hebben we een 

virtuele rondgang gemaakt langs alle 14 deelnemende partijen om erachter te komen 

hoe ze denken over het Buytenpark. De uitkomsten zijn gepubliceerd in onze 

nieuwsbrieven. 

- Overleg met de gemeente en de 

Stichting MTB Zoetermeer over 

mogelijkheden tot een 

verantwoord dubbel-gebruik van 

sommige mountainbikepaden in 

het Buytenpark. Dit op 

voorwaarde dat er een goed 

verwijsbordje komt te staan over 

dat dubbel-gebruik. 

- Opnieuw bij ambtenaren van de 

gemeente aangedrongen op 

betere handhaving van de bestaande verkeersregels in het Buytenpark. Vaak krijgen 

we meldingen van gemotoriseerd verkeer op - van het rechthoekige blauwe bord 

voorziene - fietspaden in het Buytenpark. Terwijl hiervan bijvoorbeeld bromfietsers in 

het geheel niet gebruik mogen maken, en snorfietsers alleen met uitgeschakelde 

verbrandingsmotor. “Het is wenselijk om meer maatregelen te nemen om 

mountainbikers, fietsers en wandelaars van elkaar te scheiden in het Buytenpark”. 

Aldus een van de door ons genoteerde wensen in het digitale gemeentelijke 

onderzoek naar verkeersonveiligheid in Zoetermeer. 

- Onze verbazing erover uitgesproken dat Ayers Rock - onderdeel van het SnowWorld-

concern –  in 2022 omgedoopt tot 

Adventure Valley, zonder 

afzonderlijke omgevingsvergunning 

een nieuw avontuurlijk klimrek kon 

bouwen op eigen terrein. Een 

voorziening met een hoogte van 12 

meter, vier keer de hoogte die in het 

bestemmingsplan is toegestaan. Het 

nieuwe klimpark is op maandag 2 mei 

2022 officieel geopend door 

wethouder Margreet van Driel (Lijst 

Hilbrand Nawijn; LHN). Kort daarna 

bleek uit gemeentelijke stukken dat er 

alsnog vergunning was aangevraagd. 

Eind 2022 was die nog niet verleend. 

-  In de loop van het jaar bleek ook de nieuwe fietswinkel in Adventure Valley te zijn 

geopend zonder afzonderlijke vergunning. Daarvan is het probleem dat op deze plek 
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hooguit detailhandel is toegestaan tot een 

maximum van 125 m² en de winkel dat 

oppervlak met ongeveer 100 m² 

overschrijdt. Ook daarover hebben we 

contact opgenomen met de gemeente. 

- Een mislukte poging bij de gemeente om 

het asfalteringswerk midden in het 

Buytenpark van maandag 29 augustus tot 

woensdag 5 oktober 2022 te splitsen in 

voor de gebruikers van het park 

gemakkelijke delen. Ook kregen we een 

afwijzing op onze vraag, de mogelijkheid te bezien om het oost-west-fietspad smaller 

te maken dan het nu is. De gemeentelijke beheerders hebben de breedte wel iets 

beperkt, maar willen het pad bruikbaar houden voor af en toe benodigd werkverkeer. 

- Informatie over de afsluiting van diverse voet- en fietspaden in het Buytenpark in 

december 2022 vanwege werk aan de oevers van watergangen. Dit met het oog op 

het plan van het Hoogheemraadschap van Rijnland die oevers te verbeteren. Het 

ging vooral om baggeren, maaien, struiken verwijderen en het aanbrengen van 

zogeheten natuurvriendelijke oevers. Het werk is verricht door het aannemingsbedrijf 

Vermeulen Benthuizen BV. 

- Na een attente alarmerende melding van natuurliefhebber Gerard Rodenburg protest 

aangetekend bij het gemeentebestuur tegen het - tijdens het hiervoor vermelde 

oeverwerk - zonder enige ruggespraak kappen van enkele zeer gezonde en 

waardevolle wilde appel- en perenbomen in het Buytenpark.  

- Vraag aan de gemeentelijke verantwoordelijken wat er gaat gebeuren met het 

wegvallen van de stichting Hondenschool Zoetermeer per 1 januari 2023. Onze 

gesprekspartners meldden “dat er nog geen nieuwe gebruiker bekend is maar dat het 

voor de hand ligt dat het als sportveld ingezet zal worden, bijvoorbeeld voor voetbal.” 

De hondenschool zit op de helft van een voormalig voetbalveld namelijk dat van de 

vroegere voetbalclub Real. Als er weer een echt voetbalveld van gemaakt zou 

moeten worden is wel een herindeling van het terrein nodig. Want dan is wellicht een 

andere plek gewenst voor de daar gerealiseerde beachvolleybalvelden.  
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FINANCIEEL JAAROVERZICHT 2022 

Zoals gemeld in ons jaarbericht over 2021 hebben we de rekening opgezegd bij de Triodos 

Bank. En wel omdat we die alleen konden behouden als we aan diverse extra maatregelen 

zouden voldoen in het kader van de Wet ter voorkoming van witwassen en het financieren 

van terrorisme (Wwft). Naar ons oordeel “onredelijk en niet overeenkomstig de regelgeving.”  

Zo verlangde de Triodos Bank van elk bestuurslid het burgerservicenummer, een duidelijke 

kopie van het identiteitsbewijs en ter verificatie een betaling van €0,01 vanaf een op eigen 

naam gestelde particuliere rekening. Wat we belachelijk vonden en vinden voor een natuur- 

en milieustichting met een actiekapitaaltje van ongeveer € 500 -, bijeen gebracht door de 

bestuursleden zelf en onze achterban. Beetje weinig, dunkt ons, om wit te wassen of te 

besteden aan terroristische activiteiten. Bovendien in strijd met de geldende privacyregels.  

 

We hebben daarover de Tweede-Kamercommissie voor Financiën geschreven die 

vervolgens uitleg heeft gevraagd aan de toenmalig minister van financiën Wopke Hoekstra. 

Uit diens antwoord bleek dat hij weliswaar geen partij wil trekken tussen Triodos en ons, 

maar de zaak daarmee niet wilde afdoen. Veel draait daarbij om de vraag wat nou ‘redelijk’ is 

en wat niet. Minister Hoekstra schreef: “Dit signaal, alsmede de berichtgeving over de moeite 

voor vrijwilligersorganisaties om bankrekeningen te openen, neem ik serieus en zal ik 

betrekken in mijn gesprekken met de Nederlandsche Bank en de Nederlandse Vereniging 

van Banken over de mogelijk onbedoelde gevolgen van de Wwft”. Onderwijl blijken ook bij de 

ING organisaties als de onze voorlopig niet echt welkom. Deze bank liet NOS Nieuws weten 

“het te druk te hebben met het controleren van nieuwe en bestaande klanten op mogelijke 

witwaspraktijken en onvoldoende capaciteit om voor stichtingen en verenigingen nieuwe 

aanvragen plus bijbehorend klantonderzoek zorgvuldig te verwerken.” Ook bij andere banken 

wordt het organisaties als de onze in de praktijk onmogelijk gemaakt een eigen rekening te 

beheren. Zoals op 15 november 2022 bleek in RTL Nieuws. Wordt vervolgd. 

Intussen hadden we een erg eenvoudig financieel jaar:.. 

 

In kas 1-1-2022       € 316,45 

Bijdrage bestuursleden      € 125,00 

         

      

Secretariaat en kosten website      € 127,10 

        _______ ________ 

        € 441,45 € 127,10 

In kas 31-12-2022               € 314,35 

 

 

Tanja van der Woud (penningmeester), 3-06-2023. 
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OVER DE STICHTING 
Heden, vijf januari tweeduizend twaalf, verschenen voor mij, mr Robert de Groot, --- 
notaris te Zoetermeer: ---------------------------------------------------------------------------- 

 

Zo begint de eerste zin van de notariële akte waarmee dit verslagjaar precies 10 jaar 

geleden de Stichting Kwaliteitsteam Buytenpark is opgericht. Het was de officiële vastlegging 

van de toen sinds enige tijd al informeel samenwerkende vrijwilligers die zich inspanden voor 

- vooral - de natuurlijke kwaliteiten van het Buytenpark. Aanvankelijk enkele los opererende 

actievoerders, die elkaar indertijd geregeld tegenkwamen in de raadzaal, in het bijzonder als 

daar gesproken werd over SnowWorld.  

 

Een van hen, Raymond Timmermans, bestookte in december 2009 het toenmalige – 

inmiddels opgeheven – Kwaliteitsteam Groene Hart, dat het bestond aan de autoriteiten een 

positief advies te geven over uitbreiding van SnowWorld met een vierde baan. Raymond 

schreef er de vijf leden van dat Kwaliteitsteam op aan. Verweet hen zich schuldig te maken 

aan “elitaire onzin (…), dienstbaarheid aan een beperkte groep particuliere beoefenaren van 

de ski-binnensport en het hiervoor faciliteiten biedende commerciële bedrijf SnowWorld 

Leisure NV (…), temeer bezwaarlijk omdat dit elitarisme ten koste dreigt te gaan van het 

publieke Groene Hart (…)”. En hij ondertekende die boze mail met Namens het – echte – 

Kwaliteitsteam Buytenpark: Raymond Timmermans. 

 

En sindsdien heten we zo. 

 

Inmiddels zijn er in Nederland tientallen van zulke kwaliteitsteams. Vele daarvan zijn 

opgericht door samenwerkende overheden. Sommige zijn diverser. Het Kwaliteitsteam 

Buytenpark heeft van oudsher wortels met natuur- en milieuorganisaties. Het is het enige 

kwaliteitsteam in de regio Zoetermeer. 

 

De hoofddoelstelling staat in de notariële akte: 

het bevorderen van de ruimtelijke, landschappelijke en ecologische kwaliteiten die bepalend 

zijn voor de identiteit van het Buytenpark in Zoetermeer en het verantwoord duurzaam 

behoud en beheer van het hierbij betrokken gebied.  

 

De grootste bloedgroep van de Stichting Kwaliteitsteam Buytenpark zijn de omwonenden, 

dus de bewoners van de wijk Buytenwegh, van de Voorweg en van de Meerpolder. Maar 

daarnaast zijn ook in de statuten enkele ondersteunende organisaties genoemd. Daarvan 

zijn de belangrijkste de Vogelwerkgroep Zoetermeer (VWZ) - tegenwoordig Vogel- en Natuur 

Vereniging Zoetermeer’ (VNVZ) - en de Algemene Vereniging voor Natuurbescherming voor 

's-Gravenhage en omstreken (AVN). 

 

We noteren de datum 31 december 2022 vijf bestuursleden: drie leden van het dagelijks 

bestuur van de Stichting, en twee overige bestuursleden. Het dagelijks bestuur bestaat uit 

drie van de vijf oprichters van het Kwaliteitsteam Buytenpark: 

• Leon van den Berg, voorzitter, tevens voorzitter van de Vogel- en Natuur Vereniging 

Zoetermeer’ (VNVZ) plus portefeuillehouder Zoetermeer van de Algemene Vereniging voor 

Natuurbescherming voor 's-Gravenhage en omstreken (AVN); 
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• Raymond Timmermans, secretaris, bewoner Buytenwegh en tevens coördinator van het 

Overlegplatform Buytenpark; 

• Tanja van der Woud-Wolterbeek, penningmeester, bewoner Buytenwegh, tevens 

portefeuillehouder IVN (Instituut voor natuureducatie en duurzaamheid), afdeling Zoetermeer 

en omstreken. 

 

De overige bestuursleden zijn: 

• Henk Tielemans, bewoner Voorweg; 

• Henk Luiten, bewoner Meerpolder. 

 

 
Er hoeft geen twijfel over te bestaan dat SnowWorld niet echt past in de skyline van Zoetermeer 

 (foto Thea Smit). 


